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Protokół Nr XXXVI/10 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 30 kwietnia 2010 roku 

 

 

Przewodniczący Edward Starszak o godz. 11,00 otworzył XXXVI/10 sesję Rady Miejskiej w 

Łobżenicy, po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz E. Cerlak, Skarbnik Gminy             

W. Adamowska, Dyrektor ZGKiM K. Wasiak, Dyrektor GOOS M. Klóska, Dyrektor 

MGOPS A. Gryniewicz, Dyrektor GCK M. P. Berndt, Radca Prawny G. Reszkowska, sołtysi 

i przewodniczący rad sołeckich oraz zaproszeni goście: Wicemarszałek Województwa 

Wielkopolskiego L. Wojtasiak, Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego J. Kado, Wicestarosta Pilski J.M. Pikulik, Prezes Przedsiębiorstwa Hodowli 

Zarodowej i Nasiennictwa W. Świstowski,  Ksiądz A. Kościukiewicz, Przedstawiciel 

Instytutu Geografii Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy M. Kozłowska,  

Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Łobżenicy B. Król. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół  

Nr XXXV/10 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 marca 2010 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, Radnym porządek obrad 

XXXVI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Następnie przedstawił wniosek Burmistrza Łobżenicy w sprawie  wprowadzenie do porządku 

obrad zmian poprzez dodanie punktu: 

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010. 

Powyższy projekt uchwały proponuje się wprowadzić do 8 punktu porządku obrad XXXVI 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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Natomiast punkt 5 tj. wystąpienie zaproszonych gości, proponuje się przesunąć do czasu 

przybycia na obrady sesji Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego L. Wojtasiaka.  

 

W dalszej części zapytał czy są inne uwagi i propozycje zmian do porządku obrad XXXVI 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

F. Czarnota  

Wnioskował o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad XXXVI sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie powołania zewnętrznej 

niezależnej komisji ekspertów do zbadania zasadności budowy w tym miejscu, jak i samej 

budowy kompleksu sportowego „Orlik 2012”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżeniccy E. Starszak 

Zwrócił uwagę, że powyższa kwestia ma związek z materiałem, który będzie rozpatrywany na 

dzisiejszej sesji w punkcie 12. Sugerował aby wniosek ten poddać pod rozwagę Radzie 

Miejskiej w tym punkcie.  

Zapytał czy Radny F.Czarnota zgadza się z taką propozycją załatwienia sprawy. 

 

F. Czarnota  

Wyraził aprobatę. 

 

Wobec braku innych uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

E. Starszak poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę w porządku obrad XXXVI sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 13 głosami „za”, głosów „przeciw” i głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad wraz z poprawką w 

brzmieniu jak niżej. 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

 



 3

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2009 oraz 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2009, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za rok 2009, 

c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy  

w sprawie absolutorium, 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie absolutorium, 

e) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy                        

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2009, 

f) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2009, 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy      

z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2009. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010. 

9. Przyjęcie informacji z realizacji zadań pomocy społecznej i przedstawienie planu 

potrzeb w tym zakresie. 

10. Przyjęcie informacji z wykonania zadań Gminy Łobżenica, w 2009 roku, przy udziale 

prac organizowanych we współdziałaniu z Urzędem Pracy. 

11. Przedstawienie planu remontu dróg i ulic na terenie Gminy Łobżenica wraz  

z harmonogramem realizacji. 

12. Informacja o przeprowadzonej kontroli zadania inwestycyjnego zrealizowanego         

w 2009 roku tj. koszt i budowa Kompleksu Sportowego „Orlik 2012”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pana Romana Bąka na działania 

Burmistrza Łobżenicy. 

14. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Wolne wnioski i głosy. 

16. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad 4. 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał pod 

głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Łobżenicy. 

 
Ad. 6. 

a) Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak – poinformował, że 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2009 zostało przekazane 

radnym w formie pisemnej, było również szczegółowo omawiane na Komisjach Rady 

Miejskiej, materiały stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

b) Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak – przedstawił uchwałę 

Nr SO - 0954/31/13/Pi/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 7 kwietnia 2010r. w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Łobżenicy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy 

za 2009 rok, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak – przedstawił wniosek 

wraz z uzasadnieniem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzieleniu 

Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2009, 

materiały stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak – odczytał uchwałę Nr 

SO – 0955/31/13/Pi/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 13 kwietnia 2010r. w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2009 rok, która stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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e) Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy G. Bruski – poinformował, 

że członkowie komisji po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2009, wyrazili pozytywną opinię oraz pozytywnie zaopiniowali wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony 

Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy I. Reinholz Cynajek – poinformowała, że 

komisja szczegółowo zapoznała się z przedstawioną przez Burmistrza informacją o 

przebiegu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2009 oraz informacją o 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury. 

Stwierdzono, że w okresie sprawozdawczym polityka finansowa gminy zarówno w 

zakresie wielkości wydatków jak i dochodów była prowadzona prawidłowo. 

Niepokojący jest natomiast fakt, który powtarza się corocznie, a mianowicie 

utrzymuje się nieosiągalność należności z tytułu podatków i opłat. 

To, że w 2009 roku występowała tendencja malejąca w stosunku do 2008 roku to 

dobrze, jednakże w dobie istniejącego kryzysu, oby nie było tendencji zwyżkowej, 

gdyż będzie to rzutowało na realizację zaplanowanych inwestycji w roku 2010. 

Reasumując komisja z całą odpowiedzialnością będzie głosowała za udzieleniem 

Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2009. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy P. Łosoś - w związku z potrzebą analizy realizacji budżetu za 

2009 rok przez Burmistrza Łobżenicy, Komisja Finansowa odbyła 1 posiedzenie w 

dniu 23 kwietnia 2010r.  

Analizowany plan budżetowy gminy na 2009 rok rozpatrywano: 

- w płaszczyźnie właściwego tzn. racjonalnego wykorzystania rozdzielonych środków 

przez poszczególne podmioty budżetowe, 

- jak również biorąc pod uwagę fakt, że środki publiczne powinny być wydatkowane 

w sposób oszczędny z zastosowaniem zasad racjonalności gospodarczej czyli: 

a) minimalizacja kosztów – tak by przy złożonym efekcie możliwie 

minimalizować ponoszone koszty realizacji zadań; 

b) maksymalizacja efektów tak by maksymalizować osiągane efekty z 

wydatkowanych nakładów. 
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DOCHODY BUDŻETOWE: 

Wysokość dochodów budżetowych w oparciu o plan wyniosła 24.988.661,43 zł co  

stanowi 97,49%. 

Dotacje celowe przekazane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminom w wysokości 

3.728.562,00 zł zostały wykonane w 100%. 

Subwencje przekazane w kwocie 12.835.666 zł wykonano w 57,37 %. 

W toku dyskusji nad realizacją dochodów ustalono, że realizacja dochodów 

przebiegała właściwie w porównaniu z zaległościami na 2008 rok, spłacono 

100.000,00 zł. 

Wynika z tego, że podjęte działania w celu systematycznego egzekwowania zaległości 

w postaci indywidualnych rozmów z podatnikami dają oczekiwane efekty. 

Należy systematycznie zabiegać o egzekwowanie zaległości. 

Możliwości racjonalizacji gospodarki po stronie dochodów gminy określają 

następujące czynniki: 

- wielkość i struktura dochodów, 

- mienie komunalne i stan zagospodarowania gminy, 

- strategia zarządzania władz lokalnych, 

- uwarunkowania zewnętrzne gospodarki finansowej. 

Dwa pierwsze czynniki pozostają w ścisłej wzajemnej zależności. Poziom budżetu 

wzrasta wraz ze stanem zagospodarowania i bazą ekonomiczną gminy. Bezpośrednim 

tego wyrazem jest wysokość wpływów budżetowych z podatków płaconych przez 

osoby zarówno fizyczne jak i prawne. 

Możliwości zwiększenia budżetu gminy są zróżnicowane lokalnie. Wśród czynników 

wpływających na poziom dochodów należy wymienić: 

a) lokalizację i charakter gminy, 

b) sytuacje demograficzną (liczbę ludności i jej strukturę ekonomiczną), 

c) bazę ekonomiczną i stan zagospodarowania gminy w tym sytuacje na rynku pracy, 

liczbę podmiotów gospodarczych, wartość nakładów inwestycyjnych oraz stan 

infrastruktury. 

W procesie realizacji dochodów gminy zasadnicze znaczenie ma wykonanie                  

i stabilność poszczególnych źródeł dochodów. Wysokość udziału dochodów 

własnych, uzyskiwanych z potencjału bazy ekonomicznej, korzystnej struktury 
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demograficznej i dobrego zagospodarowania infrastrukturalnego, sprzyja 

samodzielności podejmowania decyzji, dając możliwość kształtowania racjonalnej 

gospodarki budżetowej. 

Bazując na dochodach własnych można prognozować scenariusze rozwoju, które w 

wyniku realizacji nowych inwestycji generują przyszłe wpływy budżetowe. 

Biorąc pod uwagę przytoczone uwarunkowania, szczególnie ważne jest wykorzystanie 

wszystkich możliwości wyegzekwowania dochodów poprzez systematyczne działania. 

Biorąc pod uwagę trudną sytuację finansową gminy, związaną z realizowanymi 

inwestycjami, należy wzmacniać budżet wszystkimi możliwymi środkami 

zewnętrznymi, przygotowując profesjonalne wnioski. 

 

WYDATKI BUDŻETOWE 

Uchwalony plan wydatków budżetowych to kwota 26.244.374,22 zł, wykonano w 

95,60%. 

Wydatki bieżące 20.315.057,311 zł, co stanowi 96,44% 

Wydatki majątkowe 5.929.316,91 zł, co stanowi 92,85% 

Realizacja wydatków bieżących w opinii członków komisji przebiegała właściwie, 

zabezpieczając funkcjonowanie gminy w poszczególnych działach zgodnie z 

klasyfikacją budżetową. 

Istotnym elementem realizacji budżetu gminy w 2009 roku były zadania inwestycyjne 

bardzo kosztochłonne, ale też strategiczne dla rozwoju naszej  lokalnej społeczności. 

Dotyczą one: 

Zadań z zakresu wodociągowania: 

a) - Topola – Ferdynandowi – 1.417 mb 

- wodociąg do Pana Goły w miejscowości Biegodzin (400 mb) 

- wodociąg Kunowo 2.100 mb 

- wodociąg Szczerbin 3.627 mb 

- wodociąg Łobżenica ul. Polna 787 mb 

- wodociąg Witrogoszcz Kolonia (dokumentacja) 

- wodociąg Dębno – Dziunin 

b) kontynuacja kanalizacji w Łobżenicy. Budowa kanalizacji sanitarnej w Łobżenicy 

ul. Mickiewicza przez wieś Rataje i Rataje Osada, 

c) budowa boisk sportowych przy ul. Mickiewicza w ramach programu „Orlik 2012”,  
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d) budowa chodnika i parkingu w miejscowości Dźwierszno- Topola – partycypacja 

finansowa z Powiatem Pilskim, 

e) budowa drogi dojazdowej do gruntów ornych – Rataje, 

f) przebudowa „Małej szkoły” na budynek GCK, 

g) modernizacja świetlic wiejskich we wsiach Dębno, Dźwierszno Małe, Liszkowo, 

Piesno, Szczerbin 

 

Zrealizowane zadania inwestycyjne w 2009 r. są w opinii członków komisji bardzo 

poważnym przedsięwzięciem, mającym duży wpływ na rozwój naszej gminy i jej 

atrakcyjności. 

Zdajemy sobie również sprawę z ponoszonych kosztów w tym zaciągniętych 

kredytów. Uważamy jednak, że są to inwestycje planowane w wieloletnim planie 

inwestycyjnym, który jesteśmy zobowiązani systematycznie realizować. 

W 2009 roku pobrano kredyt z Banku Ochrony Środowiska w Poznaniu na budowę 

boisk „Orlik 2012” kwotę 1.500.000,00 zł oraz kredyt w wysokości 1.500.000,00 zł na 

budowę drogi asfaltowej z Rataj do Górki Klasztornej. 

W roku budżetowym 2009 spłacono wynikające z prognozy kwotę długu rat 

krajowych kredytów i pożyczek wynikających z zawartych umów z bankiem w 

kwocie 1.189.552,00 zł. 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2009 r. wykazała, że: 

- nie wystąpiły przekroczenia wydatków budżetowych, 

- wykorzystanie środków publicznych otrzymanych z budżetu państwa było zgodne z 

przeznaczeniem, 

- Burmistrz nie przekroczył zakresu upoważnienia do zaciągania zobowiązań 

obciążających budżet, 

- wykorzystanie środków z rezerwy budżetowej oraz dotacji było zgodne z 

przeznaczeniem. 

Komisja Finansowa, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

na swoich posiedzeniach w 2009 roku na bieżąco monitorowała realizację uchwały 

budżetowej. Wypracowane wnioski dotyczące funkcjonowania gminy w 

poszczególnych działach zostały skierowane do Burmistrza. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania członkowie komisji jednogłośnie przyjęli 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009r.  
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f) A. Borowy  

Odnosząc się do sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2009, stwierdził, że 

rok 2009 był dla naszego budżetu trudny, wykonano wiele znaczących inwestycji, 

które pozytywnie wpłynęły na poprawę infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, 

drogowej oraz sportowo-rekreacyjnej. Zadania te realizowane były przy współudziale 

środków unijnych. 

Mimo to, że gmina podejmuje skutecznie działania w zakresie pozyskiwania pieniędzy 

z funduszy zewnętrznych, ciągle brakuje nam środków na realizację zadań własnych, 

takich jak: utrzymanie szkół podstawowych, dowóz dzieci do szkół, czy remont dróg 

gminnych. 

Następnie zaznaczył, że niebawem do użytku oddanych zostanie 5 odnowionych 

świetlic wiejskich w miejscowościach: Dębno, Dzwierszno Małe, Liszkowo, Piesno    

i Szczerbin. Należy zastanowić się co zrobić by obiekty te zostały wykorzystane w 

skuteczny sposób. Przystępując do modernizacji powyższych budynków 

zainwestowano znaczące środki finansowe, nie możemy dopuścić do takiej sytuacji, że 

będą użytkowane tylko dwa razy do roku, w związku z organizacją zebrań wiejskich. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podkreślił, że w 2009 roku Gmina Łobżenica, skoncentrowała swoje działania w 

kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych. Złożono szereg wniosków do 

funduszy unijnych i uzyskano pozytywne opinie. Część inwestycji została 

zrealizowana, a pozostałe są w trakcie wykonania. Należałoby sobie życzyć aby 

planowane zamierzenia udało się pomyślnie sfinalizować. 

Następnie zaznaczył, że był to trudny okres dla Rady Miejskiej, pracowników urzędu         

i gminnych jednostek organizacyjnych, w którym podejmowano odpowiedzialne 

decyzje, przygotowywano niezbędne dokumenty oraz wnioski. 

 

g) Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak - wobec braku osób 

chętnych do dalszej dyskusji odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu gminy 

za rok 2009 i poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 

głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/243/10, w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

za 2009 rok, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował Burmistrzowi Łobżenicy za wysiłek i trud włożony w realizację budżetu  oraz za 

sprawne zarządzanie sprawami gminy, życzył dużo zdrowia i wytrwałości w dążeniu do 

zamierzonych celów. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Podziękował za tak dobrą ocenę rocznej pracy, zarówno osobistej, jak i podległych służb 

gminnych, w tym jednostek organizacyjnych.  

Dodał, że podczas 8 lat pełnienia funkcji Burmistrza Łobżenicy współpraca z 

Przewodniczącym Rady Miejskiej, Przewodniczącymi Komisji Stałych oraz pozostałymi 

członkami Rady Miejskiej układa się wzorowo. Podziękował za cenne porady i wskazówki, 

które wielokrotnie pomogły wybrać właściwy kierunek działania. Realizując wszystkie 

zamierzone cele, zawsze kierujemy się rozwojem gminy i poprawą warunków bytowych jej 

mieszkańców.  

 

O godzinie 11:35 na salę obrad przybył Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego           

J. Wojtasiak. 

 

Ad. 5 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że co roku Gmina Łobżenica organizuje konkurs Łobżenickie Dziki, w ramach 

którego kapituła konkursowa przyznaje nagrody za szczególne osiągnięcia w 6 kategoriach. 

W kategorii „Przyjaciel Łobżenicy” za ogromne zasługi dla Gminy Łobżenica, 

zaangażowanie i poświęcony czas własny, statuetkę „Łobżenickiego Dzika”  przyznano 

Wicemarszałkowi Województwa Wielkopolskiego L. Wojtasiakowi. 

W związku z tym, iż Wicemarszałek L. Wojtasiak nie mógł uczestniczyć w uroczystości 

rozdania nagród, postanowiono wręczyć podziękowania i statuetkę na sesji Rady Miejskiej w 

Łobżenicy. 
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Przypomniał, że jedną z najważniejszych inwestycji roku ubiegłego, była budowa sieci 

wodociągowo-kanalizacyjnej na odcinku Górka Klasztorna-Rataje-Łobżenica. 

Dofinansowanie jakie otrzymała Gmina Łobżenica na ten cel, z funduszy unijnych, było 

wynikiem starań Wicemarszałka L. Wojtasiaka, Starosty T. Bugajskiego oraz Rektora ks.      

M. Twardawy.  

Jesteśmy bardzo wdzięczni Panu Wicemarszałkowi, powstanie sieci kanalizacyjnej 

rozwiązało szereg utrudnień w Sanktuarium Maryjnym oraz umożliwiło budowę drogi 

dojazdowej do Górki Klasztornej. 

 

Następnie przystąpiono do wręczenia statuetki Panu Wicemarszałkowi Województwa 

Wielkopolskiego L. Wojtasiakowi. 

 

Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego L. Wojtasiak 

Podziękował za wyróżnienie i przyznanie niezwykle honorowego odznaczenia tj. statuetki 

„Łobżenickiego Dziaka”. 

Życzył wszystkim dalszych sukcesów w dążeniu do rozwoju Gminy Łobżenica oraz 

pielęgnowania wartości, które stwarzają dobre warunki do realizacji zadań tj. serdeczność, 

solidarność i chęć współpracy.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Kolejne wyróżnienie, tym razem w kategorii „Produkcja Roślinna”, zostało przyznane 

Przedsiębiorstwu Hodowli Zarodowej i Nasiennictwa w Dębnie.  

Podzelował Prezesowi W. Świstowskiemu za dobrze układającą się współprace, pomoc, 

troskę i zaangażowanie w sprawy gminne. 

 

Następnie przystąpiono do wręczenia statuetki Panu Prezesowi Przedsiębiorstwa Hodowli 

Zarodowej i Nasiennictwa w Dębnie W. Świstowskiemu. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Hodowli Zarodowej i Nasiennictwa w Dębnie W. Świstowski 

Podziękował za przyznanie nagrody, życzył aby dalsza współpraca układała się równie 

dobrze i aby rachunek ekonomiczny nie przysłonił celu nadrzędnego jakim jest dobro ogółu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że wyróżnienie w kategorii „Przyjaciel Łobżenicy” otrzymał również 

Wicewojewoda Województwa Wielkopolskiego P. Pacia, który z powodu pilnych spraw 

zawodowych, nie mógł przybyć na uroczystość wręczenia nagród oraz XXXVI sesję Rady 

Miejskiej w Łobżenicy.  

Następnie odczytał list od Wicewojewody Województwa Wielkopolskiego P Pacia z 

podzelowaniem za wyróżnienie i przyznanie statuetki „Łobżenickiego Dzika”. 

 

Ks. Andrzej Kościukiewicz 

Podziękował za wykonanie sieci wodociągowo-kanalizacyjnej w Górce Klasztornej, 

przedsięwzięcie to znacząco ułatwiło codzienne życie mieszkańcom, jak również 

przyjezdnym gościom i pielgrzymom. 

 

Pracownik Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego, Instytutu Geografii M. Kozłowska 

Na wstępie zaprosiła wszystkich zgromadzonych do udziału w konferencji dotyczącej 

potencjału przyrodniczego i kulturowego regionu Krajna. Spotkanie odbędzie się w miesiącu 

czerwcu w miejscowości Więcbork. Następnie poinformowała, że podjęła się trudu napisania 

pracy doktoranckiej, na temat przestrzeni turystycznej Krajny. W związku z tym, prosiła o 

pomoc w zebraniu materiałów badawczych oraz wypełnienie anonimowych ankiet, które 

pozwolą przybliżyć problematykę Gminy Łobżenica oraz zobrazują w jaki sposób 

przedstawiciele samorządu czują się związani z regionem, gminą i województwem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Ogłosił 15 minutową przerwę, poinformował że dalsze obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy będą prowadzone pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Łobżenicy A. Kapeję. 

 

O godzinie 13:15, Radny E. Starszak oraz  P. Łosoś opuścili salę posiedzeń. Stan Rady 

Miejskiej – 11. 
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Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków został przekazany radnym w formie pisemnej, był 

również szczegółowo omawiany na Komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków i poddał go pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę               

Nr XXXVI/244/10 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę         

i zbiorowe odprowadzenie ścieków, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010 został 

przekazany radnym  formie pisemnej, był również szczegółowo omawiany na komisjach 

Rady Miejskiej. Prosił Skarbnika Gminy o przedstawienie informacji na temat 

wprowadzonych zmian w budżecie gminy. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

Poinformowała, że zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano w 

następujących działach: 

- w dziale 600, zwiększenie planu dochodów i wydatków pochodzących z Urzędu 

Województwa Wielkopolskiego, Departamentu Geodezji, Kartografii i Gospodarki Mieniem 

jako dofinansowanie remontu drogi Izdebki-Topola, w kwocie 39 600 zł. 

- w dziale 926, zwiększenie planu wydatków budżetowych o kwotę 1520 zł – z 

przeznaczeniem na montaż monitoringu na kompleksie sportowym „Orlik 2012” w 

Łobżenicy. 
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Kolejne zmiany dotyczą planu przychodów i wydatków zakładu budżetowego ZGKiM w 

Łobżenicy tj: 

- doprowadzenie funduszu obrotowego na dzień 01.01.2010r. do zgodności ze sprawozdaniem 

z dnia 31.12.2009 tj. do kwoty 157 127 zł 

- zwiększenia wydatków majątkowych o kwotę 28 000 zł celem zakupu nowego samochodu 

dostawczego dla ZGKiM w Łobżenicy 

- zwiększenie przychodów o kwotę 10 000 zł - odszkodowanie powypadkowe za naprawę 

samochodu będącego własnością ZGKiM w Łobżenicy. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja otworzył dyskusję w  

powyższej sprawie. 

Wobec braku uwag odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na rok 2010 i poddał go pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę               

Nr XXXVI/245/10 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010, która stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Poinformował, że informacja w sprawie realizacji zadań pomocy społecznej za 2009 rok 

została przekazana radnym w formie pisemnej, była również omawiana na Komisjach Rady 

Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Dyrektor MGOPS w Łobżenicy A. Gryniewicz 

Poinformowała, że 70% osób korzystających z pomocy społecznej to osoby młode, które 

bardzo często są bez pracy, kwalifikacji zawodowych, wykształcenia, nie umiejących znaleźć 

się na rynku pracy.  

Wzrost bezrobocia, spowodowany kryzysem gospodarczym przyczynił się do pogłębienia 

zjawiska ubóstwa. Na terenie naszej gminy występuje bardzo dużo rodzin, którym nie 

wystarcza środków na  zaspokojenie podstawowych potrzeb życiowych tj. kupno 

wyżywienia, leków czy odzieży. 
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Niepokojące jest także potęgujące zjawisko uzależnień, zarówno u kobiet jak i mężczyzn. 

Kryzys w rodzinach powoduje przemoc w stosunku do dzieci, ale także względem osób 

dorosłych. 

Patrząc analitycznie, ta trudna sytuacja będzie narastać długofalowo. Niedogodne położenie 

gminy, względem dużych aglomeracji, jest sporą przeszkodą w znalezieniu pracy. Brak 

zatrudnienia,  perspektyw oraz szans na lepsze życie powoduje narastanie patologii.  

Następnie zwróciła uwagę, na konieczność zatrudnienia na potrzeby mieszkańców Gminy 

Łobżenica psychologa, w pełnym wymiarze godzin. 

W dalszej części wypowiedzi podkreśliła, że w ostatnim czasie Gmina Łobżenica prowadzi 

rozmowy ze spółdzielnią mieszkaniową ze Złotowa, która administruje budynkami 

mieszkalnymi w miejscowościach Dębno, Liszkowo, Ferdynandowo. Spółdzielnia nałożyła 

bardzo wysokie czynsze, których cześć lokatorów nie jest wstanie zapłacić. Czynsz za 

mieszkanie o powierzchni 50 m²  wynosi 800 zł. Do tego dochodzą dodatkowe opłaty za 

media tj. woda, ścieki i prąd. Na skutek tak wysokich opłat rośnie liczba dłużników                  

i podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Na koniec poinformowała, że uczestniczyła wspólnie z Burmistrzem Łobżenicy                        

i Przewodniczącym Rady Miejskiej w warsztatach organizowanych przez Fundację Barka. 

Szkolenie miało na celu uzmysłowienie potrzeby przystąpienia małych gmin takich jak np 

Łobżenica do partnerstwa w tworzeniu Centrów Integracji Społecznej. 

Centrum Integracji Społecznej to instytucja, która przez rok zajmować się będzie osobami 

bezrobotnymi, które samodzielnie nie mogą aktywizować się na rynku pracy. 

Do zadań organizacji należy również przeprowadzenie analizy rynku i określenie na jakie 

grupy zawodowe w danym obszarze jest zapotrzebowanie. 

Bezrobotni, którzy przystąpią do programu  przez 12 miesięcy będą uczestniczyć w 

specjalistycznych szkoleniach i otrzymają wynagrodzenie w kwocie 730 zł miesięcznie, 

środki pochodzić będą z Powiatowego Urzędu Pracy. 

Po uzyskaniu pełnych kwalifikacji, osoby bezrobotne mogą stworzyć spółdzielnie socjalne, 

które samodzielnie będą prosperować na rynku pracy.  Spółdzielnie posiadały by różnego 

rodzaju ulgi w podatku i od ubezpieczenia. 

W chwili obecnej mówi się o przystąpieniu do partnerstwa 4 gmin tj. Łobżenicy, Wyrzyska, 

Białośliwia i Miasteczka Krajeńskiego. Gmina Łobżenica w dniu wczorajszym podpisała 

akces uczestnictwa w powyższym partnerstwie. 

Centrum Integracji Społecznej prawdopodobnie rozpocznie swoją działalność od nowego 

roku, do warsztatów zostanie wybranych 10 osób bezrobotnych z Gminy Łobżenica. 
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W chwili obecnej CIS nie posiada jeszcze swojej siedziby i żadna z 4 gmin nie 

wypowiedziała się czy dysponuje wolnym lokalem. Dodała, że po otrzymaniu lokalu na rzecz 

organizacji można ubiegać się  o środki finansowe na remont oraz uruchomienie działalności. 

 

Wobec wyczerpania tego punktu porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej         

A. Kapeja poddał pod głosowanie informację z realizacji zadań pomocy społecznej za 2009. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła informację z 

realizacji zadań pomocy społecznej za 2009, która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Poinformował, że informacja z wykonania zadań Gminy Łobżenica, w 2009 roku, przy 

udziale prac organizowanych we współdziałaniu z Urzędem Pracy, została przekazana 

radnym w formie pisemnej była również omawiana na Komisjach Rady Miejskiej. 

Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

  

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja poddał pod 

głosowanie powyższą informację. 

 

 W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, głosów 

„przeciw” oraz głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono przyjęła informację z 

wykonania zadań Gminy Łobżenica, w 2009 roku, przy udziale prac organizowanych we 

współdziałaniu z Urzędem Pracy, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

O godzinie 13: 10 Radny P. Łosoś przybył na salę posiedzeń, stan Rady Miejskiej  - 12 
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Ad. 11 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja  

Poinformował, że plan remontów dróg gminnych na rok 2010 został przekazany radnym w 

formie pisemnej, był również omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

Następnie otworzył dyskusje w powyższej sprawie. 

 

R. Biskupiak 

W imieniu mieszkańców Łobżenicy wnioskował o podanie do wiadomości publicznej 

harmonogramu prac budowy kanalizacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jest znany harmonogram prac budowy kanalizacji 

sanitarnej w Łobżenicy, gdyż nie zostały jeszcze rozstrzygnięte wnioski o środki unijne na tą 

inwestycję.  

 

R. Biskupiak 

Czy prawdą jest, że w ramach środków na budowę sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na 

osiedlu Słonecznym nie uwzględniono pieniędzy na budowę asfaltu? 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że po wykonaniu sieci wodno-kanalizacyjnej na Osiedlu Słonecznym w 

Łobżenicy, nawierzchnie drogowe zostaną przywrócone do stanu pierwotnego. W 

przyszłorocznym budżecie planuje się zabezpieczy środki na wykonanie chodników oraz 

jezdni z kostki polbrukowej. 

 

A. Borowy 

Czy do dróg gminnych remontowanych w ramach funduszu sołeckiego można ubiegać się o 

środki unijne? Zwrócił uwagę, że była by to szansa na pomnożenie pieniędzy i naprawę 

większej ilości dróg gminnych. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Obecnie Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych uwzględnia środki na modernizację dróg 

dojazdowych do pól. W roku bieżącym Gmina Łobżenica otrzymała dofinansowanie w 

kwocie 39 000 zł, które zostanie wykorzystane na naprawę drogi Izdebki – Ferdynandowo. 
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A. Borowy 

W nawiązaniu do przedłożonego planu remontu dróg gminnych na rok 2010 zapytał czy 

zapisane 700 godzin pracy równiarki będzie wykorzystane tylko na równanie gruntowych 

dróg gminnych, czy również na utrzymanie dróg w okresie zimowym? 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że zapisane 700 godzin pracy równiarki jest to średnia wartość, która brana 

była pod uwagę podczas szacowania wydatków w planie finansowym na rok 2010. Jeżeli 

liczba godzin będzie niewystarczająca to zostaną podjęte działania w celu ich zwiększenia. 

 

A. Borowy 

W celu usprawnienia napraw dróg gminnych, zaproponował przekazać równiarkę w 

zarządzanie Zakładu Gospodarki Komunalnej  i Mieszkaniowej w Łobżenicy. 

Należy również rozważyć możliwość zastosowania do naprawy gruntowych dróg gminnych 

innych materiałów niż żużel. Od lat z budżetu gminy wydajemy na zakup żużlu znaczące 

środki finansowe, surowiec ten jest nietrwały i nie spełnia pożądanych rezultatów. Prosił o 

rozeznanie rynku i przedstawienie cen innych surowców zamiennych np. gruzu.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że gmina jest zainteresowana zakupem gruzu na drogi gminne, w chwili 

obecnej  pracownik ds. dróg gminnych zbiera oferty. Materiał, który zaproponowała nam 

firma z Więcborka, jest złej jakości, posiada duże fragmenty gruzu, piasek oraz glinę. 

 

A. Borowy 

Czy równiarka drogowa jest sprawna? 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że w równiarce drogowej uległy zniszczeniu pompy układu hydraulicznego. 

Awaria została naprawiona i od dnia wczorajszego pojazd wykonuje prace na drogach 

gminnych.  

 

F. Czarnota 

„Panie Burmistrzu, agresywnie Pan postąpił puszczając równiarkę na drogi w Kościerzynie 

Małym, która zrównała wszystko. Po zakończeniu prac była straszna kurzawa, a gdy spadł 
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deszcz zrobiło się błoto i nie można było wyjechać samochodem. Często Pan wspomina, że 

rolnicy zaorywują gruntowe drogi, a gminę nie stać na wytyczanie kamieni granicznych. Za 

własne pieniądze kilka lat temu wynająłem geodetę i wymierzyłem swoją posesję. 

Przyjechała równiarka zebrała wszystko, zabrała zboże i usunęła kamienie graniczne. Panie 

Burmistrzu usunięcie kamieni granicznych jest czynem karalnym. 

Czy kierowca zrobił to celowo? Przecież widział, że rośnie tam zboże”. 

Następnie zapytał dlaczego w planie remontu dróg gminnych na rok 2010, nie zapisano 

jakiego rodzaju materiały będą kupowane i wykorzystywane do naprawy poszczególnych 

dróg? 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że zobowiąże pracownika Urzędu do wyjaśnienia sprawy usuniętych kamieni 

granicznych z posesji Radnego F. Czarnoty. 

Odnośnie kurzu i błota na drogach gminnych zaznaczył, że do póki nie będzie dróg 

asfaltowych to utrudnień tych nie wyeliminujemy. 

 

Wobec braku innych uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

podał pod głosowanie plan remontów dróg gminnych na rok 2010. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw”  nie stwierdzono, przyjęła plan remontów dróg 

gminnych na rok 2010, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja  

Poinformował, że protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy z 

przeprowadzonej kontroli zadania inwestycyjnego zrealizowanego w 2009 roku tj. koszt          

i budowa kompleksu sportowego „Orlik 2012” został przekazany radnym w formie pisemnej 

przed sesją w celu zapoznania się. 

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 
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F. Czarnota 

Wnioskował o podjęcie uchwały w sprawie powołania zewnętrznej niezależnej komisji 

ekspertów do zbadania zasadności budowy w tym miejscu jak i samej budowy kompleksu 

sportowego „Orlik 2012”. 

Następnie wyjaśnił jakie przesłanki spowodowały konieczność zgłoszenia powyższego 

wniosku. 

„Wytyczne Ministerstwa Sportu jasno mówią, gdzie mogą być budowane boiska „Orlik”, a 

gdzie nie. Wiemy, na jakim terenie powstał nasz „Orlik” i  co znajdowało się tam wcześniej. 

Nie dość, że jest to obszar bardzo bagnisty, to jeszcze pełnił kiedyś funkcję wysypiska śmieci. 

Usypano tam tysiące ton betonu, asfaltu, gruzu, azbestu, nieczystości komunalnych i wiele 

innych rzeczy. 

Dla mnie badania geologiczne i ekspertyzy nie oddają stanu faktycznego i dlatego pierwotna 

podbudowa, która była już prawie ukończona nie mogła się udać, po prostu się rozpadła.  

Budowa numer dwa teraz obecnie stoi pod znakiem zapytania. Czy wytrzyma próbę czasu?  

W tym celu inwestor dokonuje pomiaru stabilności budowli. Ale co będzie jak „Olik” zacznie 

się odkształcać, pękać? 

Moim zdaniem Burmistrz wprowadził w błąd radnych, co do pozytywnych ekspertyz. Być 

może sam Burmistrz został wprowadzony w błąd. Wynajął biuro projektowe znajome, tanie    

i mamy teraz efekty. 

Dzisiaj trwa walka o utrzymanie „Orlika”, Radny Jendrzejewski walczy z rowem Mennica 

Lepsza, gdyż jest za wysoki stan wody. 

Ta nieodpowiedzialna działalność Rady Miejskiej, Burmistrza kosztowała budżet gminy 

przynajmniej 1 000 000 zł i budowla jest niepewna. 

Jeden z naszych radnych powiedział, że Rada Miejska mogła podjąć uchwałę nawet o 

budowie „Orlika” na wierz kościoła. Ciekawe podejście, gratuluje pomysłu i mam nadzieję, 

że to był żart.  

Wiem, że przegrałem, bo zostałem jako jedyny, ale próbuję, kto nie walczy nie ma szansa 

wygraną”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja przedstawił protokół  Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy z przeprowadzonej kontroli zadania inwestycyjnego 

zrealizowanego w 2009 roku tj. koszt  i budowa kompleksu sportowego „Orlik 2012” i podda ł 

go pod głosowanie. 
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W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 11 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Nr 25/10 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 7 kwietnia 2010r. z 

przeprowadzonej kontroli zadania inwestycyjnego zrealizowanego w 2009 roku tj. koszt  

i budowa kompleksu sportowego „Orlik 2012”, który stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja poddał pod 

głosowanie wniosek Radnego Czarnoty w sprawie powołania zewnętrznej niezależnej komisji 

ekspertów do zbadania zasadności budowy w tym miejscu jak i samej budowy kompleksu 

sportowego „Orlik 2012”. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 2 głosami „za”, 3 głosami 

„wstrzymującymi się”, 7 głosami „przeciw” odrzuciła wniosek Radnego F. Czarnoty. 

 

Ad. 13 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie skargi 

Romana Bąka na opieszałe działania Burmistrza Łobżenicy ( nie udzielenie odpowiedzi na 

kierowaną korespondencję), która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

F. Czarnoty 

Uzupełnił, że na Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy ustalono również, że 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łobżenicy skieruje pismo do Pana Romana 

Bąka z informacją, że wszelka pomoc dla Pana Romana Bąka będzie rozpatrywana z chwilą 

przybycia i zameldowania w Gminie Łobżenica. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja zaproponował podtrzymać 

stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy i uznać skargę Pana Romana 

Bąka za bezzasadną. 

Wobec braku zastrzeżeń odczytał całe brzmienie projektu uchwały w sprawie skargi Pana 

Romana Bąka na działania Burmistrza Łobżenicy i poddał go pod głosowanie.  
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Rada Miejska w obecności 12 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/246/10 w sprawie skargi Pana Romana Bąka na działania 

Burmistrza Łobżenicy,  która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

• S. Jendrzejewski 

1. Należy niezwłocznie przystąpić do obniżenia przepustu na ulicy Wyrzyskiej, 

na ulicy Mickiewicza oraz przy Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w 

Łobżenicy. Wniosek ten wielokrotnie był zgłaszany na poprzednich sesjach 

Rady Miejskiej, do dnia dzisiejszego sprawie nie nadano biegu. Kolejny raz 

prosił o szybką interwencję w powyższej kwestii. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że został przeprowadzony pomiar rzędnych rowu Mennica Lepsza oraz 

sporządzono dokumentację. Ustalono, że głównym powodem niewłaściwego ruchu wody jest 

zbyt wysoko osadzony przepust na ulicy Wyrzyskiej, który powinien być obniżony o ok. 

50cm. Po zrealizowaniu tego zadania, będzie można stwierdzić, czy przepust pod Okręgową 

Spółdzielnią Mleczarską  w Łobżenicy jest niewłaściwy. 

 

2. Należy zmobilizować spółkę wodną do systematycznej konserwacji cieku 

wodnego Mennica Lepsza w Łobżenicy gdyż tworzą się namuły, zatory z 

kamieni oraz innych zanieczyszczeń, powodujące niedrożność rowu. 

3. Należy rozważyć możliwość stworzenia zbiornika retencyjnego na wysokości 

przejścia na Osiedle Leśne. W tym celu proponuje się przeprowadzić 

specjalistyczne badania. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przypomniał, że na Komisjach Rady Miejskiej poruszano kwestię stworzenia zbiornika 

retencyjnego oraz poszerzenia rowu Mennica Lepsza. Uznano, że temat ten będzie poddany 

pod rozwagę, po wykonaniu sieci kanalizacyjnej na Osiedlu Wojska Polskiego, która 

wyeliminuje  odprowadzanie nieczystości do rowu. 
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• F. Czarnota 

1. Czy Starosta Pilski wystąpił do Wykonawcy Kompleksu Sportowego „Orlik 

2012” z wnioskiem o naprawę drogi powiatowej nr 1198P (ul. Mickiewicza), 

która uległa zniszczeniu w trakcie prowadzenia budowy boisk? 

Obecny stan techniczny jezdni stwarza poważne zagrożenie w ruchu 

drogowym.  

2. Poinformował, że jeden z rolników mieszkający na terenie Gminy Łobżenica  

zwrócił się o pomoc w odzyskaniu pieniędzy od Powiatowego Zarządu Dróg w 

Pile za grunty, które znajdują się pod drogą powiatową. Wykup gruntów miał 

być realizowany w 2004 roku, do dnia dzisiejszego sprawy te nie zostały 

sfinalizowane. Z wyjaśnień rolnika wynika, że za każdym razem, gdy zwrócił 

się do Zarządu o wypłatę należnych mu środków finansowych, otrzymuje 

odpowiedź, że pieniądze na ten cel nie zostały zabezpieczone w budżecie lub 

się już skończyły. Upłynęło 6 lat. Jak długo to będzie jeszcze trwało oraz kiedy 

rolnik może liczyć na wypłatę przysługujących mu środków finansowych? 

3. „ Panie Burmistrzu, chciałbym Panu podziękować za podjęcie decyzji o 

wykonaniu dachu z materiału jakim jest dachówka, na budynku byłej szkoły 

podstawowej w Kościerzynie Małym, dzisiaj pełniącego rolę świetlicy 

wiejskiej. Teraz dach wygląda przyzwoicie. Szkoda, że dopiero teraz dał się 

Pan do tego przekonać. Czy nie szło tego zrobić wcześniej? Kilka lat temu 

dach ten był już remontowany, poniesiono wówczas koszty 10 000 zł. Jakość 

wykonania była tragiczna. Pierwszy raz w życiu, tak coś spartolonego 

widziałem. 

W ubiegłym roku rozpoczął Pan wymianę  pokrycia dachowego świetlicy na 

ondulinę.  Koszt tego przedsięwzięcia też był nie mały. Dwa razy pieniądze 

wyrzucone niepotrzebnie. A może trzeba było poczekać na środki finansowe z 

programu „Odnowa wsi”  i wtedy cały budynek został by zmodernizowany jak 

należy? Widzimy jak realizowana jest adaptacja świetlic w Dźwiersznie 

Małym, Dębnie, Liszkowie, Szczerbinie i Pieśnie. 

Pan pewnie powie, że w budynku świetlicy w Kościerzynie Małym 

zamieszkuje lokator i w związku z tym są ograniczone możliwości w 

pozyskaniu środków na remont z funduszy unijnych. 
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Jestem członkiem Komisji Mieszkaniowej i wiem, że gmina posiada dużo 

mieszkań wolnych, tylko jest to nieuregulowane. Stoją puste, ludzie czekają w 

kolejce, proszą o zamianę na mniejsze i nic się z tym nie robi. 

Od roku Komisja Mieszkaniowa nie obradowała. Nie wiem dlaczego. Czy 

wszystko jest w porządku? 

To, że podjął Pan decyzję o położeniu dachówki, nie wiem czym się Pan 

kierował. Może głos mój zadecydował i to, że walczyłem o ten dach żeby był 

wykonany porządnie. Na dzień dzisiejszy pokrycie dachowe na świetlicy 

wygląda przyzwoicie”. 

Następnie zapytał dlaczego na fragmencie dachu świetlicy w Kościerzynie 

Małym nie położono dachówki? Kiedy zostanie to wykonane? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

„Panie Radny, z tego co pamiętam, to głosował Pan przeciwko zwiększeniu środków 

finansowych na remont dachu  świetlicy wiejskiej w Kościerzynie Małym. Cieszę się, że 

zauważył Pan, że ten dach wygląda inaczej, lecz nie zadowala mnie stwierdzenie, że dach 

wygląda przyzwoicie. Jest to zbyt niska ocena. Uważam, że dach na budynku świetlicy 

wygląda pięknie, a to, że nie został dokończony, nie jest winą wykonawcy, lecz uszkodzonej 

partii materiałów, która w najbliższym czasie zostanie wymieniona i ułożona na dachu”. 

Następnie poinformował, że świetlica w Kościerzynie Małym nie została zgłoszona do 

Programu Rozwoju Obszaru Wiejskich ponieważ w części budynku zamieszkuje lokator, jest 

wspólnota i w związku z tym nie ma możliwości ubiegania się o dofinansowanie ze środków 

unijnych. 

Przypomniał, że były prowadzone rozmowy z lokatorem, któremu zaproponowano 

mieszkanie zamienne. Niestety osobie tej nie odpowiadał standard i nie wyraziła zgody na 

przeprowadzenie się. Nic więcej nie możemy zrobić, tylko dobra wola lokatora może 

doprowadzić do opuszczenia budynku.  

Zadowalający jest natomiast fakt, że budynek świetlicy wiejskiej w Kościerzynie Małym jest 

w dobrym stanie, konieczna jest jeszcze wymiana drzwi i utworzenie pomieszczeń 

sanitarnych. Miejmy nadzieję, że wspólnie z radą sołecką uda się tą kwestię szybko 

rozwiązać”. 
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Do powyższej wypowiedzi odniósł się F. Czarnota 

„Celowo użyłem słowa „przyzwoicie” ponieważ dach nie został jeszcze skończony. Gdy 

zadanie będzie sfinalizowane to być może moja ocena będzie wyższa”. 

 

4. Na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

przeprowadzono wizję lokalną świetlic wiejskich remontowanych w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. W trakcie kontroli świetlicy w 

Dębnie zwrócono uwagę na istotny problem związany z odprowadzeniem 

wody deszczowej. Podczas opracowywania zakresu robót budowlanych dla 

świetlicy w Dębnie, nie uwzględniono podłączenia obiektu do kanalizacji 

deszczowej. Teren wokół budynku jest płaski, o podłożu gliniastym, woda nie 

wsiąka oraz nie ma gdzie odpłynąć. Tworzą się zastoiny wodne. 

Modernizacja świetlicy w Dębnie jest najkosztowniejsza, teraz stoimy przed 

faktem dokonanym, ponieważ przed oddaniem budynku do użytku, konieczne 

będzie zabezpieczenie dodatkowych środki na odprowadzenie wody 

deszczowej. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Przypomniał, że przed złożeniem wniosku do PROW w ramach działań „Odnowa wsi” była 

dyskusja, w wyniku której zdecydowano, że Gmina Łobżenica będzie ubiegać się o 

dofinansowanie remontu 5 świetlic wiejskich tj. w Dębnie, Dźwiersznie Małym, Liszkowie, 

Pieśnie i Szczerbinie. Aby zmieścić się w określonej puli środków finansowych konieczne 

było przygotowanie oszczędnościowego wariantu robót remontowych dla powyższych 

świetlic. Kosztorys był tak szacowany aby 5 budynków mogło zostać poddane modernizacji. 

Nikt z nas nie spodziewał się, że wartość inwestycji po przetargu tak znacząco spadnie. 

Gdybyśmy mieli taką wiedzę przed przetargiem, w kosztorysie została by ujęta większa ilość 

zadań i nie było by takiej liczby robót dodatkowych. 

Dodał również, że niektóre zadania wynikły w trakcie realizacji inwestycji i nie można było 

ich przewidzieć. 

 

5. Jakie działania podjęto względem Pana Struzika, właściciela posesji przy ulicy   

1- go Maja? Czy teren ten będzie doprowadzony do porządku? Opłotowanie, 

które zakupiono z środków budżetu gminy, w celu ogrodzenia i zasłonięcia 
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nieruchomości, jest zniszczone, a bałagan, który znajduje się za nim, do dnia 

dzisiejszego nie został uprzątnięty. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że sprawa Pana Struzika  była zgłaszana do Stacji Sanepidu w Pile, niestety 

nie udzielono nam pomocy, uznano, że jest to sprawa wewnętrzna gminy, z którą należy się 

uporać. 

 

6. Dlaczego nie otrzymałem odpowiedzi na interpelacje zgłoszonz na ostatniej 

sesji Rady Miejskiej w sprawie utworzenia przez Urząd Miejski forum 

internetowego?  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Prawdopodobnie zostało to przeoczone i odpowiedz będzie udzielona w dniu dzisiejszym.  

Poinformował, że nie słyszał o gminie, która utworzyła by forum internetowe w celu 

komunikowania się z społecznością lokalną.  

„Gdyby gmina stworzyła blog do dyskusji z mieszkańcami, to konieczne było by 

wygospodarowanie czasu, w godzinach pracy, do udzielania odpowiedzi. Uważam, że jest to 

czasochłonne i niemożliwe do wykonania. Nie zobowiążę się do prowadzenia dyskusji             

oraz udzielania odpowiedzi wszystkim zainteresowanym internautom”. 

 

Do powyższej wypowiedzi odniósł się F. Czarnota 

„ Ja nie prosiłem, aby Pan z internautami dyskutował. Forum miało by posłużyć mieszkańcom 

do rozmów oraz wyrażania swoich poglądów. Niech wypowiadają się anonimowo, taki jest 

świat i koniec. A jeżeli Panu się to nie podoba, to niech Pan tego nie czyta”. 

Następnie przypomniał, że na początku kadencji Burmistrz nawoływał do stosowania 

podobnych narzędzi komunikowania się,  a mianowicie pisanie anonimów i donosów. 

 

Do powyższej wypowiedzi odniósł się Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że prosił mieszkańców o pisanie anonimowych pism w sprawach dotyczących 

wandalizmu na terenie gminy tj. niszczeniu mienia, wywróconych donicach czy 

wykrzywionych znakach drogowych. 
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• B. Górna 

1. Kolejny raz wnioskowała o uporządkowanie spraw związanych z handlem na 

terenie miasta. Należy jasno określić gdzie handel może się odbywać oraz 

jakie grożą konsekwencje za handel w miejscach do tego nie przeznaczonych.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Sprawę tą proponowano uregulować w  kolejnej uchwale łącznie z kwestią czasu i okresu, w 

którym będzie dozwolony handel poza targowiskiem. Kiedy uchwała będzie podjęta, nie 

wiadomo. Na dzień dzisiejszy pozwolenie na sprzedaż posiada Pan Klapa, zostało ono 

wydane przez Powiatowy Zarząd Dróg, który jest właścicielem Placu Zwycięstwa. 

 

2. Czy Bank Żywności rozpoczął działalność na terenie Gminy Łobżenica? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Dyrektor MGOPS w Łobżenicy A. Gryniewicz 

Poinformowała, że na dzień dzisiejszy sytuacja z Bankiem Żywności przedstawia się 

następująco. Pieniądze są zabezpieczone w budżecie, umowa została podpisana, transport        

i służby są w gotowości. Niestety nie ma towaru. Jesteśmy w stałym kontakcie z Pilskim 

Bankiem Żywności, z chwilą pojawienia się towaru przystąpimy do odbioru i dystrybucji. 

 

• A. Borowy 

1. Jakie poniesiono ostatecznie koszty na zimowe utrzymanie dróg gminnych? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Ostateczny koszt utrzymania dróg gminnych w okresie zimowym wynosił 120 000zł. 

 

Ad. 15 

F. Czarnota 

Wyraził zastrzeżenia względem artykułów dotyczących relacji z sesji Rady Miejskiej 

ukazujących się w miesięczniku „Panorama Łobżenicy”. 

„ Pani Redaktor, „Panorama Łobżenicy” już raz napisała nieprawdę względem mojej osoby, 

jako radnego. Zgłosiłem to na sesji i zostałem na ramach gazety przeproszony. 

W wydaniu z miesiąca lutego ponownie napisano nieprawdę, cytuję: „Radny Jendrzejewski 

zgłosił wniosek, by głosować nad projektem”. Wyjaśniam, że Radny Jendrzejewski 

wnioskował aby nie dyskutować nad  projektem budżetu, gdyż był szeroko omawiany na 
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Komisjach Rady Miejskiej. Cytuję dalej: „Wcześniej jednak przez głosowanie dokonano 

przyjęcia drobnych poprawek, przeciwny ich wprowadzeniu był Radny Czarnota”. Otóż 

takiego głosowania nie było na sesji, gdyż nie były zgłoszone żadne poprawki. Natomiast za 

wnioskiem Radnego Jendrzejewskiego głosowałem „za”. Radny Czarnota wie jeszcze za 

czym głosuje. Nie wiem czemu te przeinaczone wypowiedzi miały służyć. 

W wydaniu z miesiąca kwietnia znów przekręcone fakty. Radny Badura przedstawił problem 

z przepustem na drodze wojewódzkiej 242 w miejscowości Szczerbin. W gazecie napisano, 

cytuję: „Nowa droga jakkolwiek prezentuje się wspaniale, nie wszystkim się podoba. Radny 

Czarnota jest wyraźnie rozczarowany jej jakością, nie mówiąc już o drzewach rosnących na 

poboczu”. Faktycznie mówiłem o drzewach przy drodze wojewódzkiej 242, ale one nie rosną, 

lecz są suche i stwarzają zagrożenie w ruchu drogowym.  

Pani Redaktor, moje uwagi co do jakości tyczyły się nowej drogi Rataje – Górka Klasztorna, 

gdzie rzeczywiście wyraziłem swoje zdanie, iż jestem rozczarowany jakością wykonania tej 

inwestycji. To jest zwykła manipulacja. Prosiłbym uważniej słuchać i pisać to co mówię, a nie 

wkładać mi niestworzone rzeczy.  

Nie sadzę, że akurat to co mówił Radny Czarnota, Pani Redaktor się pomieszało. Jeszcze raz 

bardzo proszę nie manipulować, gdyż nie jest to godne osoby, która pisze artykuły do 

„Panoramy Łobżenicy”, miesięcznika, którego szanuję. Dla mnie jest to bardzo obraźliwe. 

Pełną odpowiedzialność za treść artykułu podejrzewam, że ponosi Pani Redaktor, gdyż na 

samym dole widnieje Pani podpis. Chyba, że ingerują w to osoby trzecie? Mimo wszystko 

jestem zdania, że za treść artykułu odpowiedzialność ponosi ta osoba, która się pod nim 

podpisuje”. 

 

R. Biskupiak 

Powiedział, że zgadza się z Radnym Czarnotą, podkreślił, że jedna z jego wypowiedź również 

została źle zinterpretowana w miesięczniku „Panorama Łobżenicy”. 

„Wypowiadałem się kiedyś, na temat mieszkań komunalnych, zwracałem wówczas uwagę, że 

nie są w nich prowadzone kapitalne remonty i w związku z tym ich stan techniczny z 

upływem czasu pogarsza się. Proponowałem sprzedać jak największą ilość tych mieszkań, 

ponieważ każdy najlepiej dba o swoją własność. 

W „Panoramie Łobżenicy” napisano, że wnioskowałem o sprzedaż najgorszych mieszkań 

ludziom aby stworzyć im jeszcze większe problemy i niech sobie sami je remontują”. 
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Sołtys Luchowa I. Pufal 

Kolejny raz wnioskował o wyznaczenie miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych na 

terenie Miasta i Gminy Łobżenica. 

 

Redaktor Panoramy Łobżenicy E. Bilicka 

W odniesieniu do zarzutów Radnego Czarnoty złożyła następujące wyjaśnienia. 

„ Nie zawsze jest tak, że w prasie, a konkretnie w „Panoramie Łobżenicy” ukazuje się pełen 

tekst mojej relacji z sesji. Bardzo często zdarza się, że relacje te są skracane. Nie ode mnie to 

zależy. Łamy są takie jakie są. 

A zarzut manipulacji Panie Czarnota, proszę do mnie nie kierować. Ja nie mam żadnego 

interesu aby trzymać stronę jedną, czy drugą. Ja nie jestem również osobą przynależną do 

organizacji czy partii. Proszę nie zarzucać mi świadomego działania.. 

A jeśli wkrada się jakiś błąd, to niekoniecznie musi ten błąd być poczyniony z mojej strony. 

Bo ja sama często zauważam i zwracam naczelnemu redaktorowi uwagę, że przekształcane są 

moje słowa, zdania. 

Z mojej strony ja bardzo przepraszam, ale proszę również przyjąć do wiadomości to co 

powiedziałam”. 

 

F. Czarnota 

„Pod artykułem jest Pani imię i nazwisko i to Pani za ten tekst odpowiada”. 

 

Redaktor Panoramy Łobżenicy E. Bilicka 

„Panorama Łobżenic” jest miesięcznikiem, który redagowany jest społecznie i moja rola 

kończy się na tym, że piszę a następnie oddaję tekst. Ja nie mam wglądu jak gazeta jest 

składana”. 

 

Wicestarosta Pilski J.M. Pikulik 

Przedstawił kwestie, które podejmowane były na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 

29 kwietnia 2010r. 

Poinformował, że w miesiącu maju rozpocznie się inwestycja, dotycząca budowy tzw. 

obwodnicy południowej Powiatu Pilskiego. Planowany termin zakończenia przedsięwzięcia 

to 4 kwartał 2011r. Długość pasa drogowego będzie wynosić 48km. 

Następnie zaznaczył, że w ubiegłym tygodniu podpisany został akt założycielski nowo 

powstałej spółki prawa handlowego pod nazwą Szpital Powiatowy Spółka z o.o. w Wyrzysku. 
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Z dniem 1 lipca zaprzestanie działalność Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej 

w Wyrzysku i rozpocznie działalność placówka pod nową nazwą. 

Zarząd Powiatu w imieniu Rady Powiatu w Pile, z mocy prawa będzie sprawował nadzór nad 

lecznicą w formie Walnego Zgromadzenia Spólników oraz będzie podejmował najważniejsze 

kwestie dotyczące bieżącego funkcjonowania placówki, powoła również 3 osobową Radę 

Nadzorczą Szpitala.  

Rada Nadzorcza Szpitala będzie proponowała powołanie jednoosobowego Zarządu Spółki 

czyli prezesa oraz zastępcy prezesa w formie prokurenta, który będzie zajmował się tylko        

i wyłącznie problematyką lecznictwa. 

O godzinie 15:30 Radny A. Borowy opuścił salę posiedzeń, stan Rady Miejskiej -11 osób 

 

S. Jendrzejewski 

Zapytał, czy gminy będą mogły nabywać udziały w spółce powstałej na bazie Szpitala w 

Wyrzysku? Jeśli tak to od kiedy? 

 

Wicestarosta Pilski J.M. PIkulik 

Poinformował, że kapitał założycielski jest opisany i wyceniony. Rada Powiatu w Pile 

upoważniła Zarząd Powiatu do podejmowania decyzji o zbyciu mienia będącego w 

dyspozycji Szpitala Powiatowego Spółki z o.o. w Wyrzysku, ale za zgodą Rady Powiatu w 

Pile. 

Jest koncepcja aby Szpital w Wyrzysku uspołecznić i dać możliwość gminom ościennym 

współuczestniczenia w podejmowaniu decyzji związanych z funkcjonowaniem placówki. 

W odpowiednim czasie Zarząd Powiatu w Pile wystąpi do gmin z ofertą wykupu części 

udziałów. 

 

Naczelnik OSP w Łobżenicy W. Siuda 

„Skierowane zostało pismo do Burmistrza Łobżenicy z informacją, że Ochotnicza Straż 

Pożarna w Łobżenicy nie będzie brała udziału w żadnych działaniach ratowniczo-gaśniczych 

na terenie Miasta i Gminy Łobżenica. 

Ma to związek z tym, że jednostka OSP w Łobżenicy kolejny raz jest przez Prezesa Zarządu 

Miejsko-Gminnej OSP B. Pisulę opisywana w gazetach, zarzuca się nam, że źle 

gospodarujemy pieniędzmi, nie rozliczamy się, dopisujemy godziny. To jest ogromne 

nieporozumienie. Żałuje, że nie ma Prezesa na dzisiejszej sesji, była by okazja wyjaśnić sobie 

pewne nieścisłości przy wszystkich. 
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Sytuacja, która powstała pomiędzy jednostką OSP w Łobżenicy a Burmistrzem Łobżenicy 

jest chora. Prywatnie do Pana Burmistrza nic nie mam, ale jeżeli zarzuca się nam, że 

kradniemy i inne rzeczy to druhowie odmawiają wyjazdu.  

Na dzień dzisiejszy Gmina Łobżenica jest bez zabezpieczenia, jednostka OSP Luchowo i OSP 

Dźwierszno są jednostkami pomocniczymi. Do akcji samodzielnie może wyjeżdżać tylko 

jednostka OSP w Łobżenicy. Naszym szefem jest Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej R. Urbański. Nikt nam nie może zakazywać wyjazdów albo straszyć prokuratorem, 

że odmawiamy wyjazdu. Jesteśmy tylko ochotnikami, możemy, nie musimy. 

Znacie nasze działania, znacie nas wszyscy, profesjonalnie podchodzimy do swoich zadań. 

Nie zgadzam się z zarzutami, iż jednostka OSP w Łobżenicy nie angażuje się w organizację 

zawodów strażackich. To są kompletne bzdury. Gdyby nasza jednostka palcem nie kiwnęła, 

to tych zawodów nie było by do dzisiaj”.  

W dalszej części wypowiedzi wspomniał o aferze z jedzeniem na powiatowych 

zawodach strażackich: „Pan Burmistrz dobrze wie, wynikła taka sprawa, że nie wystarczyło 

jedzenia dla niektórych uczestników. Każda jednostka, która brała udział w tych zawodach 

wpłaciła po 600 zł na konto Urzędu. Kto wywiózł ten towar? Pan Burmistrz wie, Pan Prezes 

Pisula też wie, gdyż sam tą sprawę rozdmuchał. Pan Prezes Pisula kilkakrotnie dzwonił do 

mnie abym napisał wniosek o odwołanie Komendanta Miejsko-Gminnego OSP w Łobżenicy, 

gdyż był zamieszany w tą aferę. Pan Burmistrz do dzisiaj nie wyciągnął żadnych 

konsekwencji. 

Jednostce OSP w Łobżenicy zarzuca się, że nie rozliczamy się z sali. Proszę bardzo, Pan 

Burmistrz może zabrać salę choćby jutro. To był błąd naszej jednostki, że grube pieniądze 

pompowaliśmy w jej modernizację. To była największa nasza głupota”. 

 Następnie odniósł się do sposobu wydatkowania środków finansowych zapisanych w 

budżecie gminy na działalność straży pożarnych. Uważa, że niektóre jednostki OSP 

gospodarują środkami nieracjonalnie i realizują niepotrzebne zakupy: „Niech mi ktoś 

wytłumaczy, po co wydatkowano 30 000 zł w jednostce OSP Walentynowo. Jednostka ta nie 

posiada uprawnień do wykonywania jakichkolwiek działań ratowniczo-gaśniczych. 

Tłumaczenie Pana Komendanta Miejsko-Gminnego, że kupił agregat prądotwórczy bo jak 

będzie miał imprezę na sali to musi być prąd zabezpieczony, jest niedopuszczalne. My mamy 

4 agregaty i nie zabezpieczamy światła na wynajmowanej sali. Nie można sprzętu 

zakupionego za środki z budżetu gminy wykorzystywać do celów prywatnych.  

Kolejnym przykładem jest zakup 2 aparatów powietrznych dla jednostki OSP w Dźwiersznie. 

Jeśli już to powinny być zakupione 4. Ratownik w aparacie powietrznym nie może wejść do 
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pożaru w pojedynkę, a jeżeli wchodzi dwóch, to kolejnych dwóch musi ich zabezpieczać. 

Ponadto jednostka ta dopiero odbywa szkolenie na obsługę tych urządzeń. 

Nikt z Zarządu Miejsko-Gminnej OSP w Łobżenicy nic sobie z tego nie robi i po części 

osoby te mają rację, bo pieniądze wydatkowane są wyłącznie za zgodą Prezesa Pisuli”. 

 Pomimo wcześniej złożonego oświadczenia poinformował: ”Dzisiaj pismo jest u 

Burmistrza, ale ze względu na to, że naszym strażakom zależy, a przy tym nie mogą ucierpieć 

mieszkańcy, tylko dlatego, że powstał jakiś konflikt, jednostka wyjedzie do działań. W naszej 

jednostce jest kilku ludzi, którzy na punkcie straży mają fioła, dużo zdrowia tam straciło i nie 

pozwolimy by ktokolwiek ucierpiał, bo nigdy nie wiadomo do kogo jedziemy”. 

 W dalszej części podkreślił, że to Prezes Pisula psuje relacje w jednostkach, mówi nie 

prawdę,  gazety to opisują, a potem się tłumaczy, że to nie są jego słowa i że ktoś go do tego 

namówił. Ten Pan ma już swoje lata i powinien wiedzieć, że z racji wieku kończy się jego 

kadencja na stanowisku prezesa. Niektórzy ludzie nie mogą pogodzić się z tym, że schodzą ze 

stanowiska pokonani. 

Podobnie jest w przypadku Komendanta Miejsko-Gminnej OSP w Łobżenicy, który na dzień 

dzisiejszy nie posiada żadnych uprawnień do przeprowadzania szkoleń specjalistycznych dla 

strażaków. Osoba na tym stanowisku powinna mieć odpowiednie kwalifikacje i powinna 

szkolić drużyny strażackie. 

„Na ostatnim zebraniu Zarządu Miejsko-Gminnej OSP w Łobżenicy zgłaszano konieczność 

zorganizowania szkoleń dla strażaków, ponieważ niektóre jednostki, nie mają zielonego 

pojęcia, co się robi na akcjach. Dzisiaj straż pożarna to nie jest ta straż co 20 lat temu. Jest to 

zajęcie dla porządnych ludzi”. 

 Podsumowując powyższą wypowiedz zaznaczył: „W chwili obecnej sytuacja jest 

chora i trzeba ją jak najszybciej rozwiązać. Nie będziemy sobie udowadniać, kto jest lepszy, a 

kto gorszy, bo to do niczego dobrego nie prowadzi”. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że w dniu 25 kwietnia 2010r. do Urzędu wpłynęły dwa pisma. W pierwszym 

druhowie z jednostki OSP w Łobżenicy odmówili brania udziału w akcjach ratowniczo-

gaśniczych na terenie Miasta i Gminy Łobżenica do czasu wyjaśnienia sytuacji jaka powstała.  

W drugim piśmie Zarząd OSP w Łobżenicy prosił o spotkanie w trybie pilnym w sprawie 

wyjaśnienia pomówień jakie powstały na temat jednostki na ostatniej sesji Rady Miejskiej w 

Łobżenicy. 
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„Po otrzymaniu pism skontaktowałem się z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 

Pożarnej R. Urbańskim w celu powiadomienia go, że jednostka OSP w Łobżenicy odmówiła 

wykonywania działań ratowniczo-gaśniczych i w związku z tym prosiłem o dysponowanie 

jednostkami z Luchowa oraz Dźwierszna. 

Następnego dnia druh K. Wasiak rozmawiał z pozostałymi członkami Zarządu OSP w 

Łobżenicy, którzy poinformowali go, że nic o tym nie wiedzą i prawdopodobnie jest to 

działanie Pana Naczelnika lub Pana Prezesa, w związku z tym prosili mnie o spotkanie. 

Stwierdzili również, że syrena ma działać, bo oni do akcji wyjadą, bez względu na to czy 

będzie to przez Naczelnika czy Prezesa akceptowane.  

Spotkanie ze strażakami odbędzie się najpóźniej do dnia 20 maja. Wcześniej zażądam 

odpowiednich dokumentów dotyczących finansowania OSP w Łobżenicy, ze strony straży jak 

i urzędu. 

Ponieważ w artykułach napisano, że gmina nie finansuje remizy strażackiej w Łobżenicy, 

przygotowane zostanie z ostatnich pięciu lat sprawozdanie, z wszystkich pieniędzy, które były 

przekazywane na tą jednostkę. Remont dachu, bramy, rachunki za wodę i energię elektryczną 

za to wszystko płacił urząd. 

Z drugiej strony zażądam szczegółowego rozliczenia sali, również za okres ostatnich pięciu 

lat, z dowodami wpłaty i innymi rachunkami. Raz na zawsze trzeba to rozliczyć. 

Z pozostałymi członkami Zarządu OSP w Łobżenicy, którzy mnie o to prosili spotkam się w 

najbliższym czasie”. 

 

Naczelnik OSP w Łobżenicy W. Siuda 

„Przez ostatnie dwie kadencje, Pan w naszej remizie zrobił dwie bramy i trochę poprawił 

dach, który należy zdjąć i poprawić, bo cieknie gorzej niż ten stary. Złotówki Pan nie dołożył, 

chociaż na worek wapna, żeby można było wybiałkować w tej remizie. Proszę nie zarzucać 

nam, że Pan inwestuje. Pan inwestuje w paliwo, ubezpieczenia. To trzeba wyjaśnić radnym. 

Pan złotówki nie przekazał na nasze konto. O wszystkich zakupach jest Pan osobiście 

informowany i jest to przez Pana zatwierdzane. Urząd za każdy zakup otrzymuje faktury         

i przelewa pieniądze. 

Z sali rozliczamy się bardzo dokładnie, wszystko jest do sprawdzenia. To dzięki Panu i dzięki 

mnie doszło do tego, że nasza jednostka odprowadza środki za zużytą wodę i energię 

elektryczną z tytułu wynajmowanej sali”. 
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R. Biskupiak 

Skoro jest taki rozłam w straży pożarnej, to może powinniśmy zastanowić się nad 

odwołaniem Prezesa Zarządu Miejsko - Gminnej OSP w Łobżenicy? 

Proponował aby Burmistrz spotkał się z wszystkimi członkami Zarządu OSP w Łobżenicy 

ponieważ tylko takie spotkanie może przyczynić się do wyjaśnienia problemu. 

 

Naczelnik OSP w Łobżenicy W. Siuda 

„Jak najbardziej. Tylko nikt nie chce z nami na temat odwołania Prezesa rozmawiać”. 

 

S. Jendrzejewski 

Poparł inicjatywę Burmistrza Łobżenicy w sprawie zorganizowania spotkania z członkami 

Zarządu OSP w Łobżenicy. Wyraził również chęć uczestnictwa w tych rozmowach.  

Podkreślił, że problem, nad którym. w ostatnim czasie tak szeroko dyskutujemy, 

zakorzeniony jest od lat odległych. Podobna sytuacja miała miejsce w roku 2001, wówczas 

przyczyniła się ona do konieczności podpisania porozumienia regulującego współdziałanie 

Zarządu Miejsko-Gminnej OSP w Łobżenicy z Zarządem OSP w Łobżenicy. Na dzień 

dzisiejszy dokument ten nie spełnia wymogów współpracy i musi powstać nowe 

porozumienie. Okazuje się, że jest ono konieczne ponieważ nie wystarczają rozmowy z 

ludźmi odpowiedzialnymi za funkcjonowanie Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 

Gminy Łobżenica. 

Uważa, że tak ostre stawianie sprawy prowokuje drugą stronę do jakiejś riposty słownej czy 

nawet prania sobie kołnierzy.  

Prosił aby przed planowanym spotkaniem z Burmistrzem druhowie pomyśleli raz odwrotnie    

i zastanowili się co i jak zrobić aby nie było w przyszłości pretensji oraz co było zrobione źle 

że Prezes Pisula tak negatywnie wypowiada się na temat jednostki OSP w Łobżenicy. 

Należy zacząć myśleć pozytywnie a przyniesie to  pożądane rezultaty. Obecnie są zapędy do 

myślenia Kalego  tzn. „ jak Kali zabić komuś krowę to dobrze, a jak Kalemu to źle”. 

Następnie zapewniał wszystkich strażaków zgromadzonych na sesji, że w jego 

wypowiedziach oraz wypowiedziach Burmistrza E. Cerlaka, nigdy nie było żadnego 

posądzenia o złodziejstwo. Toczyły się jedynie dyskusje na temat obiegu dokumentów 

finansowych oraz rozliczania się. 

W dalszej części zapytał czy jeżeli strażak idzie ochraniać np. imprezę „Naturalisko” w 

mundurze strażackim, to idzie prywatnie czy organizacyjnie z jednostką.  W artykule jednej z 
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lokalnych gazet druhowie wypowiedzieli się, że mają prawo do wielu rzeczy bo PITY 

wypełniają i rozliczają się. Czy to jest prawidłowo? 

Podkreślił, że nie chce żeby były wyciągane jakiekolwiek konsekwencje względem strażaków 

z terenu Gminy Łobżenica. Chcemy tylko zakończyć ten spór i aby strony zaczęły ze sobą 

właściwie współpracować. 

Następnie podkreślił: „prawda jest taka, że my się możemy mylić i wy się możecie mylić”. 

Rozwiązanie tej sytuacji jest możliwe, ale tylko przy dobrej woli obu stron. 

Nie zgadza  się z stwierdzeniami, że nie wolno Radzie, Burmistrzowi pytać i interesować się 

sprawami Ochotniczych Straży Pożarnych: „ mam prawo pytać z dwóch tytułów, jako Radny 

i jako członek straży pożarnej, co kwestionujecie.  Nie postępujecie zgodnie ze statutem           

i próbujecie statut dostosować do aktualnej sytuacji. To bardzo źle. Nie będę mówił 

nazwiskami. Na  indywidualnym spotkaniu wyjaśnimy to sobie. Nie sądziłem, że  strażaka 

odznaczonego przez was, na wasz wniosek złotym medalem za zasługi w pożarnictwie 

będziecie tak traktować. Nigdy się na to nie zgodzę i Pana Burmistrza E. Cerlaka też nie 

pozwolę szargać. Bo mam dowody na to że mam rację.  

Wy macie racje, uszanujcie naszą rację. Trzeba usiąść i rozmawiać do skutku a nie wyzywać 

się i obarczać niepochlebnymi uwagami”. 

Podkreślił, że Pan Pisula mimo wieku jest takim samym wariatem na punkcie straży jak Pan 

Siuda. Jest oddany straży pożarnej i posiada szeroką wiedzę w tym zakresie. 

Na koniec powiedział: „ nie stosuję żadnej teorii spiskowej i proszę was o to również”. 

 

P. Łosoś  

Apelował aby jak najszybciej opamiętać się, w trybie pilnym zorganizować spotkanie obydwu 

stron w celu rozwiązania konfliktu. 

 

Sołtys Liszkowa Stanisław Serwus 

Kiedy zostanie naprawiony most na drodze powiatowej w miejscowości Liszkowo. Obecny 

stan mostu stwarza poważne zagrożenie w ruchu drogowym. 

 

Wicestarosta Pilski J.M. Pikulik 

Poinformował, że konstrukcja wspierająca płyty nośne mostu została uszkodzona przez ciężki 

sprzęt dowożący żwir do budowy  obwodnicy Wyrzyska. Sprawa ta została zgłoszona do 

Zarządu Dróg Powiatowych w Pile oraz była poruszana na posiedzeniu Zarządu Powiatu w 

Pile. Most prawdopodobnie zostanie naprawiony w najbliższym czasie. 
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Poinformował, że w dniu 22 maja 2010r. odbędzie się VI Spotkanie Samorządowców w 

Górce Klasztornej. Zachęcał do udziału w imprezie. 

Przypomniał również o upływającym terminie składania oświadczeń majątkowych radnych. 

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w 

Łobżenicy A. Kapeja o godzinie 16:00 zamknął obrady XXXVI sesji zwyczajnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokółowała:   Przewodniczył:  Przewodniczył: 

 

(-) Anna Jankowska   (-)  Edward Starszak  (-) Antoni Kapeja  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


